

This Report in three different language (AR, EN, TR) .

EN

Tourism in Malaysia, 10 Reasons to Visit Malaysia :

Malaysia is ranked 9th in the world by the number of tourists coming to the country. According to the Travel and Tourism Competition Report, in 2017, it is ranked 25th out of 145 countries in the world and 5th in Asia. 25.9 million tourists arrived in Malaysia in 2017. Malaysia is the most visited by Singapore. Countries following Singapore in turn; Indonesia, China, Thailand, Brunei, India, South Korea, Japan, Philippines, United Kingdom and Australia. Malaysia is really a tourist friendly country. You are welcomed everywhere with courtesy and glamor. Besides the historical and natural beauties, they have also given importance to entertainment and activities that attract tourists.

1. Petronas Towers and Kuala Lumpur Tower :



The world's tallest twin building in Kuala Lumpur and the fifth highest skyscraper Petronas Twin Towers are 451.9 meters high. It is possible to climb to the top of the tower which is shown among the symbols of the country. Skybridge, which connects the two towers on the 41st floor, and the 86th crawl out of there. The scenery is breathtaking, but if you want to take photographs of the towers, wait for the weather to flare the floodlights of the towers are much more impressive. The Kuala Lumpur Tower is located within the Bukit Nanas Forest Conservation area. You can watch 360 degrees of city from 421 meters in height. You can have a pleasant lunch at Atmospheric 360's revolving restaurant.

2. Putrajaya Bridges :



Malaysia's administrative capital, Putrajaya, half an hour's drive from Kuala Lumpur. It's a city about 20 years old. You did not hear it wrong, yes, 20 years. Previously, the area of palm and rubber trees and farmhouses was born from the idea of moving government buildings to another place due to traffic and crowds in Kuala Lumpur. Eye-catching architectural styles stand out in this smart green city. The bridges connecting Putrajaya are constructed by taking the iconic bridges in different cities such as Paris and Melbourne as examples. Putra Mosque with its pink dome and rose embroidered granite structure is the most

important point of the city. Thanks to the 45-minute lake trip, you will find all the details in detail.

3. Indian and Chinese Temples :



The Temple of Hou is a fascinating place with its golden roof reliefs and lanterns. In the evenings, lanterns are lit up to make an even more impressive atmosphere. Inside are statues of three gods, including the main god Thean Hou. There are also statues of 12 animals of the Chinese zodiac within the temple area. The names of the donors are written on small papers and displayed in the special section. Batu Caves in the province of Selangor are home to ancient Hindu temples. The temple is reached by ascending 272 stairs. Across the road you are accompanied by monkeys. At the beginning of the stairs, the 43 meter giant Lord Murugan is welcomed.

4. Shopping :



Kuala Lumpur has affordable shopping options for every budget. Pavilion KL and Suria KLCC are typical shopping centers where you can find world brands. On Pasar Seni you can find handicrafts made by local artists. Malay, Chinese and Indian cultural products, local tribal ethnic objects ...

5. Variety of Spices :



In Kuala Lumpur you can find cuisines of different countries like Italy, Portugal even though there are more Malay, Chinese and Indian restaurants. Malay cuisine is renowned for its abundant use of spices and aromatic flavors. They use plenty of coconut milk to give the plates a creamy texture. The source of irreversible smells is ginger buds, local Pandanus plant leaves, and cumin-like materials. Among the many popular Malay meals are nasi lemak, satay and rendang. The sauce sambal made from battered bitter pepper adds a distinct flavor to the food.

6. Garden City of Lights :



Because of numerous parks and green spaces, Kuala Lumpur is also referred to as the Garden City of Lights. On the way, you are lost between tropical plants and different kinds of animals and you are breaking away. Kuala Lumpur Bird Park, 85 acres grounds. It hosts more than 3 birds in 200 varieties. World's largest free-flying bird park. Parrots, flamingos around you. The coolest birds here are hornbill.

7. Langkawi :



Malaysia has a large number of small islands. Langkawi is the largest of the islands in the state of Kedah. The cable car "Langkawi Cable Car" on the island is the "longest free-return telescope" with a length of 919.5 meters. On top of the Gunung Mat Chincang mountain, you can enjoy the Andaman Sea, the Langkawi islands community as well as the breathtaking view of the steep slopes and isolated forests. There is Kilim Nature Park which UNESCO declared Global Geopark in the island.

8. Malacca :



Melaka, which entered the UNESCO World Heritage List in 2008, is one of the historic cities of Malaysia. Here you can take a river tour and testify to the whole history of the city.

9. Natural Monuments :



Some of the most fascinating natural sculptures in the world are in Malaysia. Two of them are on the mountain of Kinabalu and the Quartz Ridge. Both are extremely popular places for hikers and mountaineers from around the world.

10. Forests and Borneo Island :



Malaysia is home to the oldest tropical forests of the world, even older than the Amazon forests. At the same time the world famous and splendid Borneo island is located in the territory of Malaysia.

TR

Malezya'da Turizm, Malezya'yı Ziyaret Etmek İçin 10 Neden :

Malezya, ülkeye gelen turist sayısı bakımından dünyada 9. sırada yer almaktadır. Seyahat ve Turizm Rekabet Raporuna göre 2017 yılında dünyada 145 ülke arasında 25. sırada ve Asya'da 5. sırada yer almaktadır. 2017 yılında Malezya'ya 25,9 milyon turist geldi. Malezya, Singapur tarafından en çok ziyaret edilen ülke. Singapur'u takip eden ülkeler sırasıyla; Endonezya, Çin, Tayland, Brunei, Hindistan, Güney Kore, Japonya, Filipinler, Birleşik Krallık ve Avustralya. Malezya gerçekten turist dostu bir ülke. Her yerde nezaket ve ihtişamla karşılanıyorsunuz. Tarihi ve doğal güzelliklerin yanı sıra eğlence ve turist çeken aktivitelere de önem vermişlerdir.

1- Petronas Kuleleri ve Kuala Lumpur Kulesi :

Kuala Lumpur'daki dünyanın en yüksek ikiz binası ve beşinci en yüksek gökdelen Petronas İkiz Kuleleri 451,9 metre yüksekliğindedir. Ülkenin sembolleri arasında gösterilen kulenin tepesine çıkmak mümkün. 41. kattaki iki kuleyi birbirine bağlayan Skybridge ve 86. oradan sürünerek çıkıyor. Manzara nefes kesici, ancak kulelerin fotoğraflarını çekmek istiyorsanız, havanın parlamasını bekleyin, kulelerin projektörleri çok daha etkileyici. Kuala Lumpur Kulesi, Bukit Nanas Orman Koruma alanı içinde yer almaktadır. 421 metre yükseklikten 360 derece şehri izleyebilirsiniz. Atmospheric 360'ın döner restoranında keyifli bir öğle yemeği yiyebilirsiniz.

2- Putrajaya Köprüleri :

Malezya'nın idari başkenti Putrajaya, Kuala Lumpur'dan arabayla yarım saat uzaklıktadır. Yaklaşık 20 yaşında bir şehir. Yanlış duymadınız evet 20 yıldır. Daha önce, palmiye ve kauçuk ağaçları ve çiftlik evleri alanı, Kuala Lumpur'daki trafik ve kalabalık nedeniyle hükümet binalarının başka bir yere taşınması fikrinden doğmuştu. Bu akıllı yeşil şehirde göz alıcı mimari stiller öne çıkıyor. Putrajaya'yı birbirine bağlayan köprüler, Paris ve Melbourne gibi farklı şehirlerdeki ikonik köprüler örnek alınarak inşa

ediliyor. Pembe kubbesi ve gül işlemeli granit yapısı ile Putra Camii şehrin en önemli noktasıdır. 45 dakikalık göl gezisi sayesinde tüm detayları detaylı bir şekilde bulacaksınız.

3- Hint ve Çin Tapınakları:

Hou Tapınağı, altın çatı kabartmaları ve fenerleri ile büyüleyici bir yerdir. Akşamları ise daha da etkileyici bir atmosfer yaratmak için fenerler yakılıyor. İçinde ana tanrı Thean Hou da dahil olmak üzere üç tanrının heykelleri var. Tapınak alanı içinde ayrıca Çin zodyakına ait 12 hayvanın heykelleri de bulunmaktadır. Bağış yapanların isimleri küçük kağıtlara yazılır ve özel bölümde gösterilir. Selangor ilindeki Batu Mağaraları, antik Hindu tapınaklarına ev sahipliği yapmaktadır. Tapınağa 272 basamak çıkılarak ulaşıyor. Yolun karşısında size maymunlar eşlik ediyor. Merdivenlerin başında 43 metrelik dev Lord Murugan karşılanır.

4- Alışveriş :

Kuala Lumpur'da her bütçeye uygun alışveriş seçenekleri bulunuyor. Pavilion KL ve Suria KLCC, dünya markalarını bulabileceğiniz tipik alışveriş merkezleridir. Pasar Seni'de yerel sanatçılar tarafından yapılan el sanatlarını bulabilirsiniz. Malay, Çin ve Hint kültür ürünleri, yerel kabile etnik nesneleri...

5- Baharat Çeşitleri :

Kuala Lumpur'da daha fazla Malay, Çin ve Hint restoranı olmasına rağmen İtalya, Portekiz gibi farklı ülkelerin mutfaklarını bulabilirsiniz. Malay mutfağı, bol baharat kullanımı ve aromatik tatlar ile ünlüdür. Tabaklara kremsi bir doku vermek için bol miktarda hindistan cevizi sütü kullanırlar. Geri dönüşü olmayan kokuların kaynağı zencefil tomurcukları, yerel Pandanus bitkisi yaprakları ve kimyon benzeri maddelerdir. Birçok popüler Malay yemeği arasında nasi lemak, satay ve rendang bulunur. Hırpalanmış acı biberden yapılan soslu sambal, yemeğe ayrı bir lezzet katıyor.

6- Işıkların Bahe Şehri :

ok sayıda park ve yeşil alan nedeniyle Kuala Lumpur, Işıkların Bahe Şehri olarak da anılır. Yolda tropik bitkiler ve farklı hayvan türleri arasında kayboluyorsunuz ve kopuyorsunuz. Kuala Lumpur Kuş Parkı, 85 dönümlük arazi. 200 çeşitte 3'ten fazla kuşa ev sahipliği yapmaktadır. Dünyanın en büyük serbest uçan kuş parkı. Papağanlar, flamingolar etrafınızda. Buradaki en havalı kuşlar gürgendir.

7- Langkawi :

Malezya ok sayıda küçük adaya sahiptir. Langkawi, Kedah eyaletindeki adaların en büyüğüdür. Adadaki teleferik "Langkawi Teleferiği" 919,5 metre uzunluğuyla "en uzun serbest dönüşlü teleskop"tur. Gunung Mat Chincang dağının tepesinde, Andaman Denizi'nin, Langkawi adaları topluluğunun yanı sıra dik yamaların ve izole ormanların nefes kesen manzarasının keyfini çıkarabilirsiniz. Adada UNESCO'nun Global Geopark ilan ettiği Kilim Tabiat Parkı bulunmaktadır.

8- Malaka :

2008 yılında UNESCO Dünya Mirası Listesi'ne giren Melaka, Malezya'nın tarihi şehirlerinden biridir. Burada bir nehir turu yapabilir ve şehrin tüm tarihine tanıklık edebilirsiniz.

9- Tabiat Anıtları :

Dünyanın en büyüleyici doğal heykellerinden bazıları Malezya'da. Bunlardan ikisi Kinabalu dağında ve Quartz Ridge'de. Her ikisi de dünyanın dört bir yanından yürüyüşçüler ve dağcılar için son derece popüler yerlerdir.

10- Ormanlar ve Borneo Adası :

Malezya, Amazon ormanlarından bile daha yaşlı olan dünyanın en eski tropik ormanlarına ev sahipliği yapmaktadır. Aynı zamanda dünyaca ünlü ve görkemli Borneo adası Malezya topraklarında bulunuyor.

السياحة في ماليزيا ، عشرة أسباب لزيارة ماليزيا:

تحتل ماليزيا المرتبة التاسعة في العالم من حيث عدد السياح القادمين إليها. وفقًا لتقرير مسابقة السفر والسياحة ، في عام 2017 ، احتلت المرتبة 25 من بين 145 دولة في العالم والخامسة في آسيا. وصل 25.9 مليون سائح إلى ماليزيا في عام 2017. ماليزيا هي الأكثر زيارة من قبل سنغافورة. الدول التالية لسنغافورة بدورها ؛ إندونيسيا والصين وتايلاند وبروناي والهند وكوريا الجنوبية واليابان والفلبين والمملكة المتحدة وأستراليا. ماليزيا بلد سياحي حقًا. أنت مرحب بك في كل مكان بلطف وبريق. إلى جانب الجمال التاريخي والطبيعي ، فقد أولوا أيضًا أهمية للترفيه والأنشطة التي تجذب السياح.

1- أبراج بتروناس وبرج كوالالمبور:

أطول مبنى مزدوج في العالم في كوالالمبور وخامس أعلى ناطحة سحاب برجا بتروناس التوأم بارتفاع 451.9 متر. من الممكن الصعود إلى قمة البرج الذي يظهر من بين رموز الدولة. Skybridge ، الذي يربط البرجين في الطابق 41 ، والزحف 86 من هناك. المشهد يخطف الأنفاس ، ولكن إذا كنت ترغب في التقاط صور للأبراج ، فانتظر حتى يضيء الطقس ، فإن الأضواء الكاشفة للأبراج تكون أكثر إثارة للإعجاب. يقع برج كوالالمبور في منطقة محمية غابة بوكيت ناناس. يمكنك مشاهدة 360 درجة للمدينة من ارتفاع 421 متر. يمكنك تناول غداء ممتع في مطعم Atmospheric 360 الدوار.

2- جسور بوتراجايا:

العاصمة الإدارية لماليزيا ، بوتراجايا ، على بعد نصف ساعة بالسيارة من كوالالمبور. إنها مدينة عمرها حوالي 20 عامًا. لم تسمعها بشكل خاطئ ، نعم ، 20 عامًا. في السابق كانت منطقة أشجار النخيل والمطاط وبيوت المزارع قد ولدت من فكرة نقل المباني الحكومية إلى مكان آخر بسبب الازدحام وحركة المرور في كوالالمبور. تبرز الأنماط المعمارية اللافتة للنظر في هذه المدينة الخضراء الذكية. تم بناء الجسور التي تربط بوتراجايا من خلال أخذ الجسور الشهيرة في مدن مختلفة مثل باريس وملبورن كأمثلة. يعد مسجد بوترا بقبته الوردية وبنيته الجرانيتية المطرزة بالورود أهم نقطة في المدينة. بفضل رحلة البحيرة التي تستغرق 45 دقيقة ، ستجد كل التفاصيل بالتفصيل.

3- المعابد الهندية والصينية:

يعتبر The Temple of Hou مكانًا رائعًا مع نقوش السقف الذهبية والفوانيس. في المساء ، تضاء الفوانيس لتضفي جوًا أكثر إثارة للإعجاب. يوجد في الداخل تماثيل لثلاثة آلهة ، بما في ذلك الإله الرئيسي ثيان هو. هناك أيضًا تماثيل لـ 12 حيوانًا من الأبراج الصينية داخل منطقة المعبد. يتم كتابة أسماء المتبرعين على أوراق صغيرة وعرضها في القسم الخاص. تعد كهوف باتو في مقاطعة سيلانجور موطنًا للمعابد الهندوسية القديمة. يتم الوصول إلى المعبد عن طريق صعود 272 درجة. عبر الطريق ترافك القروء. في بداية الدرج ، يتم الترحيب بالعملاق اللورد موروغان البالغ طوله 43 مترًا.

4- التسوق:

كوالالمبور لديها خيارات تسوق ميسورة التكلفة لكل ميزانية. يعتبر كل من Pavilion KL و Suria KLCC مراكز تسوق نموذجية حيث يمكنك العثور على العلامات التجارية العالمية. يمكنك العثور في Pasar Seni على الحرف اليدوية التي صنعها فنانون محليون. المنتجات الثقافية الماليزية والصينية والهندية والأشياء العرقية القبلية المحلية ...

5- مجموعة متنوعة من البهارات:

يمكنك أن تجد في كوالالمبور مطابخ من بلدان مختلفة مثل إيطاليا والبرتغال على الرغم من وجود المزيد من المطاعم الماليزية والصينية والهندية. يشتهر المطبخ الماليزي باستخدامه بكثرة للتوابل والنكهات العطرية. يستخدمون الكثير من حليب جوز الهند لمنح الأطباق ملمسًا كريميًا. مصدر الروائح التي لا رجعة فيها هو براعم الزنجبيل وأوراق نبات الباندانوس المحلي والمواد الشبيهة بالكمون. من بين وجبات الملايو الشعبية العديدة ناسي ليماك ، ساتيه وريندانج. تضيف صلصة السامبال المصنوعة من الفلفل الحار نكهة مميزة للطعام.

6- جاردن سيتي أوف لايتس:

نظرًا لوجود العديد من المتنزهات والمساحات الخضراء ، يُشار أيضًا إلى كوالالمبور باسم Garden City of Lights. في الطريق ، تضيع بين النباتات الاستوائية وأنواع مختلفة من الحيوانات وأنت تنفصل. حديقة طيور كوالالمبور ، 85 فدانًا. تستضيف أكثر من 3 طيور في 200 نوع. أكبر حديقة طيور حرة الطيران في العالم. الببغاوات ، طيور النحام من حولك. أروع الطيور هنا هي أبوقير.

7- لانكاوي:

يوجد في ماليزيا عدد كبير من الجزر الصغيرة. لنكاوي هي أكبر الجزر في ولاية قدح. التلفريك "لانكاوي تلفريك" في الجزيرة هو "أطول تلسكوب مجاني عودة" بطول 919.5 متر. على قمة جبل Gunung Mat Chincang ، يمكنك الاستمتاع ببحر Andaman ومجتمع جزر Langkawi بالإضافة إلى المنظر الخلاب للمنحدرات الشديدة والغابات المنعزلة. توجد منتزه Kilim Nature Park الذي أعلنته منظمة اليونسكو عن الحدائق الجيولوجية العالمية في الجزيرة.

8- ملقا:

ملقا ، التي دخلت قائمة اليونسكو للتراث العالمي في عام 2008 ، هي واحدة من المدن التاريخية في ماليزيا. هنا يمكنك القيام بجولة نهرية والإدلاء بشهادة لكامل تاريخ المدينة.

9- الآثار الطبيعية:

توجد بعض التماثيل الطبيعية الأكثر روعة في العالم في ماليزيا. اثنان منهم على جبل كينابالو وكوارتز ريدج. كلاهما مكانان مشهوران للغاية لممارسي رياضة المشي لمسافات طويلة ومتسلقي الجبال من جميع أنحاء العالم.

10- الغابات وجزيرة بورنيو:

ماليزيا هي موطن لأقدم الغابات الاستوائية في العالم ، حتى أقدم من غابات الأمازون. في نفس الوقت تقع جزيرة بورنيو المشهورة عالمياً والرائعة في إقليم ماليزيا.